
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-02-07, § 25 

 

 Tid Torsdagen den 7 februari 2013 kl 16.00 – 16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 18 februari 2013 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Lars Arell (S)  

Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Göran Kindvall (M) för Karl Malmqvist (C) 

Sara Gunnerud (S)  för Maria Nygård (S) 

Elin Olsson (MP) för Åke Askensten (MP) 

 

Ersättare:  

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Patrik Silverudd (FP)   

Håkan Olander (S)     

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Eva Olofsson, Marita Anheim,  

Ann-Charlotte Bergqvist, Mårten Frumerie, Gunnar Jensen och  

Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 

 

 

 

 



  

 § 25 
Markanvisning för bostäder inom fastigheten Älvsjö 1:1 i Snösätra i 
Rågsved till BoKlok Housing AB och Arkitektmagasinet Bygg AB. 
Inriktningsbeslut 
Dnr E2013-513-00080 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Älvsjö 1:1 i 

 Snösätra till BoKlok Housing AB och ger kontoret i uppdrag att träffa 

 markanvisningsavtal enligt förslag i kontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Älvsjö 1:1 i 

 Snösätra till Arkitektmagasinet Bygg AB och ger kontoret i uppdrag att träffa 

 markanvisningsavtal enligt förslag i kontorets tjänsteutlåtande. 

 

3 Exploateringsnämnden ger kontoret i uppdrag att fortsätta utredningsarbetet 

 (inriktningsbeslut).  

 

4 Exploateringsnämnden begär att stadsbyggnadsnämnden upprättar detaljplan för 

 området. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 21 januari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Daniel Forslund (FP) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh 

(V) föreslår att ärendet återremitteras enligt följande:  

 

Vi vill peka på att nya fakta om naturvärden kommit fram i den inventering 

skogsstyrelsen nyligen gjort. Inventeringen visar att 80 % av skogsmarken i 

Rågsveds friområde är nyckelbiotoper, vilket betyder högsta naturklassning, 

jämfört med 1,5 % av skogsmarken i hela landet.  Ytterligare 10 % av marken 

har höga naturvärden enligt samma inventering. Innan beslut tas om 

markanvisning bör dessa fakta beaktas, varför vi föreslår en återremiss. 

 

3) Anna Bäcklund m.fl. (MP) föreslår att ärendet återremitteras enligt följande: 

 

Att återremittera ärendet och ge kontoret i uppdrag att ta fram ett nytt förslag 

som innefattar att: 

 

• Bostäder byggs där det i dag ligger en närbutik, butiken erbjuds plats i botten.. av byggnaden 

• Bostäder byggs på delar av den parkeringsplats som ligger mellan 

Bjursätragatan och Bäverdalens bollplan. 

• Kräppladalen/Rågsveds Friområde förädlas och utvecklas som  

 naturreservat. 

• Ett Naturum byggs på den hårdgjorda yta som blir tillgänglig när 



  

Snösätragränd läggs ner. 

• Samt anför följande: 

 

Kräppladalen/Rågsveds Friområde är ett stort, oerhört naturskönt, populärt  

och tillgängligt område med mycket höga biologiska, ekologiska, rekreativa 

och sociala värden och är i dag ett av Stockholms tystaste områden. Den 

naturinventering som Skogsstyrelsen alldeles nyss genomfört visar att området 

består till 80 % av nyckelbiotoper. 

 

Den av kontoret föreslagna exploateringen skulle begränsa möjligheten att 

utveckla den biologiska mångfalden och de rekreativa värdena som området 

har potential att erbjuda. Exploateringen skulle också innebära att den så 

kallade” Byvägen”, som går precis bredvid den attraktiva skogskanten läggs 

ner, vilket skulle minska tillgängligheten i området då Byvägen utgör en 

möjlighet att ta sig fram inne i naturområdet med rullstol, rullator och 

barnvagn. Just denna skogskant i sluttningen ner från Rågsved är bland det 

vackraste och socialt och biologiskt mest värdefulla i området, enligt 

exploateringsförslaget skulle denna bebyggas med hus. Då försvinner dessa 

kvaliteter. 

 

Staden bör i stället satsa på att utveckla de ekologiska och rekreativa värdena 

som området erbjuder genom att bilda ett naturreservat. Ett ytterligare steg i att 

utveckla området är att bygga ett Naturum. Tillgänglighetsfrågorna ska vara 

prioriterade, en bra handikapparkering ska finnas. Alla de förskolegrupper som 

nyttjar naturområdet idag har efterfrågat sittplatser med bord och skärmtak. Ett 

café skulle också bidra till att förädla området. 

 

Då staden har akut brist på bostäder bör man dessutom satsa på en exploatering 

som innebär ett större tillskott av bostäder än kontorets förslag. Det finns ett 

flertal platser inom Södra Rågsved som är mycket lämpliga för 

bostadsexploatering, och som ger en attraktiv boendemiljö med närhet till såväl 

service som naturområdet. Detta ökar Rågsveds attraktivitet istället för att 

försämra det. 

 
Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslaget att återremittera ärendet mot att 

avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner att nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde.  

 
Ytterligare framlagda förslag till beslut 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Anna Bäcklund m.fl. (MP) 

föreslår därefter att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Att avslå kontorets förslag till beslut 

samt  

att därutöver anföra: 

 

De förslagna markanvisningarna ligger i Rågsveds friområde, ett område som 

snarast bör omvandlas till naturreservat. I väntan på reservatsombildningen bör 

inga nya bostäder uppföras. Det förslagna Bo Klok konceptet med färdiga 

moduler och industriellt byggande förefaller vara särskilt olämpligt i denna 

mycket känsliga miljö.  

 



  

Vi vill dessutom peka på att nya fakta om naturvärden kommit fram i den 

inventering skogsstyrelsen nyligen gjort. Inventeringen visar att 80 % av 

skogsmarken i Rågsveds friområde är nyckelbiotoper, vilket betyder högsta 

naturklassning, jämfört med 1,5 % av skogsmarken i hela landet.  Ytterligare 

10 % av marken har höga naturvärden enligt samma inventering. Det innebär 

att förslagna markanvisning bör omprövas. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer övriga förslag mot varandra och finner att 

nämnden besluter enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M) och Daniel Forslund 

(FP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V) 

reserverar sig med hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

 

Anna Bäcklund m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag 

om återremiss. 

 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Anna Bäcklund m.fl. (MP) 

reserverar sig med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson  

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


